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ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής 
 

Θέμα: Επείγοντα προβλήματα της  δημόσιας ναυτικής εκπαίδευσης 

Ένα από τα σοβαρότερα ζητήματα, το οποίο αντιμετωπίζει σήμερα η δημόσια 
ναυτική εκπαίδευση, δηλαδή οι ΑΕΝ και ΚΕΣΕΝ ανά τη χώρα, είναι η σημαντική 
έλλειψη ναυτοδασκάλων. Το πρόβλημα προκύπτει από το συνδυασμό του 
γεγονότος ότι μεγάλος αριθμός των διδασκόντων είναι συνταξιούχοι ναυτικοί, κάτι 
φυσικά που σχετίζεται με την ανεπαρκή στελέχωση των εκπαιδευτικών δομών με 
μόνιμο διδακτικό προσωπικό, και της επενέργειας του άρθρου 53 του Ν. 
4777/2021, βάσει του οποίου οι συνταξιούχοι του πρώην ΝΑΤ που διδάσκουν στη 
δημόσια ναυτική εκπαίδευση υπάγονται από 1/9/2022 στις προβλέψεις της παρ.1 
του άρθρου 4387/2016, όπως τροποποιήθηκε και ισχύει, και άρα θα υφίστανται 
περικοπή του 30% της σύνταξής τους. Για προφανείς λόγους η περικοπή αυτή, 
συνέπεια επιλογής της κυβέρνησης της ΝΔ, αποτελεί σημαντικό αντικίνητρο στο 
να προσφέρουν διδακτικό έργο και, ήδη, πολλοί εξ αυτών δεν συμμετείχαν στην 
εξεταστική περίοδο του Σεπτεμβρίου. Η εξέλιξη αυτή δημιουργεί εκρηκτική 
κατάσταση στο χώρο της δημόσιας ναυτικής εκπαίδευσης, ιδίως δε σε σχολές 
όπως η ΑΕΝ Οινουσσών, Καλύμνου, Πρέβεζας, Κεφαλλονιάς ή το ΚΕΣΕΝ Ρεντη, 
όπου η πλειοψηφία των διδασκόντων είναι συνταξιούχοι του ΝΑΤ με συμβάσεις 
ορισμένου χρόνου και ωριαία αντιμισθία. 

Ένα δεύτερο σημαντικό πρόβλημα, επίσης συνέπεια πολιτικής της ΝΔ, είναι η 
καθιέρωση της ελάχιστης βάσης εισαγωγής και στις δημόσιες σχολές ναυτικής 
εκπαίδευσης. Το γεγονός οδηγεί σε συρρίκνωση τις σχολές, πλήττοντας 
εντονότερα και πάλι τις πιο μικρές και περιφερειακές. Για παράδειγμα, η ΑΕΝ 
Μηχανικών Χίου ζήτησε για την τρέχουσα χρονιά 120 σπουδαστές και τελικά 
εισήχθησαν 79. 

 
Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός 

1. Πως θα αντιμετωπίσει το κατεπείγον για το ίδιο το διδακτικό έργο στη 
δημόσια ναυτική εκπαίδευση πρόβλημα της περικοπής κατά 30% των 
συντάξεων των συνταξιούχων ναυτοδασκάλων, που η ίδια η 
κυβέρνηση δημιούργησε με τη νομοθέτηση του Ν.4777/2021; Σε ποιο 
στάδιο βρίσκεται η εξαγγελθείσα πρόσληψη μόνιμου προσωπικού και 
τι κίνητρα θα δοθούν, ώστε οι προκηρύξεις αυτές να έχουν αποτέλεσμα; 

2. Θα συνεχίσει την εφαρμογή της ελάχιστης βάσης εισαγωγής στις 
ναυτικές σχολές, η οποία πλήττει την ίδια τη δημόσια ναυτική 
εκπαίδευση και ταυτόχρονα στερεί από εκατοντάδες ενδιαφερόμενους 
τη δυνατότητα δωρεάν φοίτησης και τελικά άσκησης του ναυτικού 
επαγγέλματος; 
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